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Ohlédnutí za rokem 2014
Vážení a milí spoluobčané, bývá zvykem 
v  prvním čísle Nivnických novin bilancovat 
obecní dění za uplynulý rok. Než tak učiním, 
dovolte mi nejdříve všem vám popřát stálé 
a pevné zdraví, spokojenost a pohodu ve 
svém osobním životě a totéž pak i ve vašem 
životě pracovním. Všichni víme, že doba, ve 
které žijeme, je hodně náročná, uspěchaná 
a do budoucna bohužel i nejistá jak ekono-
micky, tak politicky.  Nezbývá než optimistic-
ky doufat, že rok 2015 bude v oblasti národ-
ního hospodářství i stavu naší společnosti 
znamenat obrat k lepšímu. 
Pokud se týká naší obce, můžeme naštěstí 
konstatovat, že se Nivnici daří. Když jsem se 
na konci roku 2010 stala starostkou, měla 
obec na účtech 10 mil. Kč. Čerpání dotací 
bylo v té době téměř zanedbatelné. Po čty-
řech letech, na ustavujícím zasedání nového 
zastupitelstva vzešlého z  voleb na podzim 
2014, jsem mohla přítomným v sále sdělit, že 
volné fi nance na účtech obce dosáhly čtyř-
násobné výše. A výčet toho, co všechno jsme 
za tyto 4 roky realizovali, byl opravdu dlouhý 

(přehled je uveden na konci článku). Podaři-
lo se maximálně využít čerpání evropských 
dotací. Na žádnou akci jsme si nemuseli brát 
úvěr, vše jsme vždycky nejdříve zaplatili ze 
svého a pak teprve nám byla proplacena zís-
kaná dotace. Celkově tedy uplynulé období 
můžeme hodnotit objektivně a bez přeháně-
ní jako velmi úspěšné. 
Když to vezmu chronologicky, pak v  břez-
nu 2014 jsme obdrželi nový zametací stroj 
zn. Iseki Vitra 2040, který byl fi nancován 
z Operačního programu životního prostředí. 
Jeho pořizovací cena je 1,8 mil. Kč, obec z cel-
kových dotačních nákladů platila ze svého 
10 %. Stroj byl pořízen v  rámci projektu na 
snížení prašnosti, je v  provozu několikrát 
týdně a odvádí perfektní práci při udržování 
čistoty v obci. Jsem moc ráda, že to většina 
z vás vnímala minulý rok stejně a vyjadřovali 
jste nám osobně poděkování za tento počin. 
Nejvíce fi nančně náročnou investicí roku 
2014 byla stavba cyklostezky Nivnice – Dolní 
Němčí, která byla součástí společného pro-
jektu 3 obcí. Jak jste byli informováni docela 

podrobně už dříve, podařilo se na ni získat 
dotaci z Regionálního operačního programu 
Střední Morava ve výši 75 až 85 % (konečné 
vyúčtování ze strany ROP totiž proběhne 
až během letošního roku podle toho, kolik 
fi nancí zůstane k přerozdělení na konci mi-
nulého čerpacího období). Samotné stavbě 
předcházela velmi náročná příprava v  po-
době zpracování a úprav projektové doku-
mentace, územního a stavebního řízení, vý-
běrového řízení na zhotovitele a vyjednávání 
s  majiteli pozemků o souhlasu se stavbou, 
tak aby v  letošním roce mohl proběhnout 
podle uzavřených smluv odkup pozemků 
do majetku obce pod cyklostezkou.  Se sta-
vebními pracemi se začalo přesně podle har-
monogramu na začátku dubna 2014 a byly 
ukončeny do začátku září. V první polovině 
června byla položena fi nální betonová vrst-
va cyklostezky v šíři 2,5 m. Složitá situace pak 
nastala v  místě Topolovského potoka, kde 
dokončení propustku bylo vázáno na po-
stup rekonstrukce krajské silnice do Dolního 
Němčí. Naštěstí se vše stihlo včas a já mohu 
upřímně poděkovat místní fi rmě Prufi a s.r.o. 
Nivnice za poctivě odvedený kus práce. Cel-
kové dotační uznatelné náklady dosáhly výše 
7,15 mil. Kč, další 1 mil. Kč pak činila nedotač-
ní část. Cyklostezka byla zkolaudována v září 
a slavnostně otevřena na začátku října. Od té 
doby slouží lidem pro cyklovýlety, cesty do 
práce, vycházky s  kočárkem apod. Podařilo 
se nám tak propojit cyklostezky na Brodsku 
s  těmi na Hradišťsku, na což cyklistická ve-
řejnost čekala už dlouhou dobu. I tuto cyk-
lostezku budeme celoročně udržovat, stejně 
jako tomu je u úseku do Uh. Brodu.
Na podzim loňského roku byl zrealizován 
projekt s názvem „Doplnění krajinné zeleně 
v  katastr. území Nivnice“. Jednalo se o vý-
sadbu větrolamu dlouhého 700 m v lokalitě 
od Topolovského potoka směrem na Dolní 
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Němčí, po pravé straně silnice. Pětiřadý vět-
rolam je složen z původních listnatých dře-
vin, krajní řady pak tvoří listnaté keře. V loka-
litě za Lineou pak vzniklo nové biocentrum 
o výměře 0,7 ha, s ostrůvkovitou výsadbou 
keřů, solitérů i stromového porostu. Všechny 
výsadby jsou oplocené a projekt u nich po-
čítá i s následnou údržbou. Projekt je fi nan-
cován z 90 % dotací z OPŽP, 10 % pak bylo 
uhrazeno z rozpočtu obce. Celkové náklady 
dosáhly necelého 1 mil. Kč. Výběrové řízení 
vyhrála fi rma Garden s.r.o. Staré Město. 
V září minulého roku byly zahájeny plánova-
né stavební práce na charitním domě. Podle 
zpracované projektové dokumentace byly 
vyměněny všechny okna a dveře, zateplena 
fasáda z obou stran a hlavně bylo přikroče-
no k opravě střechy. Ta byla na náklady obce 

opravena už několikrát, naposledy v  roce 
2010, ale stále se nedařilo odstranit problém 
s  kondenzační vlhkostí v  prostoru střechy, 
díky níž neustále zatékalo světlíky do chod-
by a jedné z koupelen. Po dobu probíhajících 
prací byli klienti umístěni v  LDN Uh. Brod. 
Výběrové řízení na tuto zakázku vyhrála fi r-
ma Zevos Uh. Hradiště, která odvedla kvalitní 
práci v poměrně krátkém čase. Celkové ná-
klady včetně víceprací dosáhly částky 1,8 mil. 
Kč a byly hrazeny z  rozpočtu obce. Asi nej-
větší odměnou bylo poděkování samotných 
klientů, kteří po návratu do CHD děkovali za 
rychlost provedení prací a byli rádi, že mo-
hou být „konečně doma“.
Další akcí pak byla výměna výplní otvorů na 
obecním úřadě a poště. Po bytovém domě 
č. 177, obou školách, školce, zdravotním 
středisku a charitním domě jsou tak v pořadí 

sedmou a osmou obecní budovou, která byla 
revitalizována za účelem snížení energetické 
náročnosti. Celkové náklady byly výběrovým 
řízením sníženy na 0,85 mil. Kč. Práce probí-
haly začátkem listopadu a k naší plné spoko-
jenosti je provedla fi rma RI Okna Bzenec. 
Výhled investic na letošní rok 2015 bude 
uveden v  dalším vydání. V  současné době 
totiž probíhá zpracování plánu investic na 
období 2014 – 2018 nově zvoleným zastupi-
telstvem obce. Děkuji všem spoluobčanům, 
kteří spolupracovali s vedením obce na jejím 
rozvoji v  uplynulých letech, zvláště pak za 
častá povzbuzení a slova podpory. Ujišťuji 
všechny občany, že se i nové zastupitelstvo 
bude snažit pracovat nadále na rozvoji naší 
krásné Nivnice tak, aby se nám v  ní všem 
dobře a kvalitně žilo.

Ing. Vl. Kaislerová, starostka obce

projekt / akce celková částka 

v milionech Kč

hrazeno  

dotace (D) / rozpočet obce (R)

Rekonstrukce sociálního zařízení - 2. stupeň Základní školy 1 D
Zateplení  a výměna oken v bytovém domě č. 177 2 R
Oprava kaple u Sv. Trojice 1 D
Rozhledna 0,6 D
Výměna oken - starý OÚ 0,5 R
Oprava bazénů Nivnická riviéra a dovybavení ubytovacího zařízení 2 D
Chodník ul. Na Výsluní a Komenského - u horní školy 1,7 R
Vybavení Jednotky sboru dobrovolných hasičů 0,3 D
Mokřad Topolov II 1 D
Zateplení ZŠ I. stupeň

15
D

Zateplení ZŠ II. stupeň D
Zateplení MŠ D
Zateplení, výměna oken a dveří a oprava střechy charitního domu 1,8 R
Výměna oken OÚ a pošta 0,9 R
Nákladní auto pro účely údržby obce 0,5 R
Cyklostezka Nivnice - Dolní Němčí 10 D
Biocentrum a větrolam 1 D
Výměna oken zdravotní středisko 1 R
Zametací stroj 2 D

Akce může být z organizačních nebo technických důvodů přesunuta popřípadě zrušena. Podrobnější informace o nich budou 

zveřejňovány na stránkách obce a v místním rozhlase.

Předběžný přehled plánovaných společenských akcí a svátků:
22.2. 16:00 Postel pro anděla, divadelní komedie (SDB)
1.3.  Výroční schůze zahrádkářů (SD Beseda)
14.3. 17:00 Košt hub (SD Beseda)
21.3.  Staň se fl oristou, soutěž ČSZ (SD Beseda)
22.3.  11:00 Jarní výstava (SD Beseda)
27.3.  Položení kytice u pomníku JAK
4.4.  Vandrácká padesátka
16.4.  Výroční schůze SPCCH (SD Beseda)
18.4. 19:30 IV. Košt slivovice (SD Beseda)
25.4.  Pietní akt u pomníku Padlých rudoarmějců

26.4.  Výročí osvobození obce
1.5.  Jarní zahrádkářské trhy (areál TJ)
1.5. 14:00 Májový putovní jarmark (náměstí, SD Beseda)
8.5.  Orelské župní atletické závody (areál J. Stojana)
8.5.  Pieta na hřbitově za všechny padlé Nivničany 
  v II. světové válce
10.5.  Jarní koncert UDK (SD Beseda)
15.5. 19:30 Májová veselice s polonézou deváťáků (SDB)
24.5.  První svaté přijímání
31.5.  Pouť u kaple Nejsvětější Trojice
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USNESENÍ Zastupitelstva obce Nivnice č. 2/2014 ze dne 18. prosince 2014

Matrika 2014

1/Z2/2014 bere na vědomí bez připomínek zprávu o plnění 
usnesení Zastupitelstva obce č. XXIII/2014 a 1/2014.
2/Z2/2014 bere na vědomí s  připomínkami zprávu o činnosti 
Rady obce č. 91 - 94/2014 a 1 – 3/2014.
3.1/Z2/2014 volí dalším členem Finančního výboru paní Janu Lu-
kešovou,  N - Podohradí 371.
3.2/Z2/2014 volí dalším členem Kontrolního výboru pana Anto-
nína Vaštíka, N - Sadová 911.
4/Z2/2014 schvaluje Jednací řád zastupitelstva obce Nivnice, 
v předloženém znění, s účinností od 18. 12. 2014.
5/Z2/2014 schvaluje termíny jednání zastupitelstva v roce 2015.
6/Z2/2014 bere na vědomí informace o lesním hospodářství 
obce s připomínkami.
7.1/Z2/2014 schvaluje návrh rozpočtu obce na rok 2015.
7.2/Z2/2014 pověřuje Radu obce Nivnice k provádění rozpočto-
vých opatření obce podle ustanovení § 102 odst. 2 písm. a) věta 
druhá, zákona o obcích a stanovuje úpravu rozsahu oprávnění ve 
výši příjmů do 3.000.000 Kč a výdajů ve výši do 2.000.000,- Kč.
7.3/Z2/2014 schvaluje překročení závazného ukazatele plnění 
rozpočtu o 5 %, které není porušením vůle zastupitelstva vyjád-
řenou závaznými ukazateli rozpočtu, pokud nebude překročen 
stanovený schodek rozpočtu.

Narození:

Narodilo se 37 dětí 
– 11 dívek a 26 chlapců
Rokyta Filip
Krůžela Adam
Maroušková Kristýna
Kelíšek Albert
Bohmannová Violeta
Pražan Michal
Ryška Štěpán
Jordán Nikolas
Petýrková Klára

8/Z2/2014 schvaluje FS Nivnička, o.s., N-Komenského 101, pro-
dloužení termínu splatnosti bezúročné půjčky z  rozpočtu obce 
ve výši 700.000 Kč (dle Smlouvy o  půjčce ze dne 16. 9. 2014) 
z 31. 12. 2014 na termín 30. 6. 2015, z důvodu posunutí termínu 
realizace projektu KROJOVANÁ NIVNIČKA ze strany dodavatele.
9/Z2/2014 schvaluje prodej obecního pozemku p.č. 62 o výměře 
23 m2 v k. ú. Nivnice, druh pozemku zastavěná plocha a nádvoří, 
za cenu 300 Kč/m2, manželům Petrovi a Květuši Konrádovým, Niv-
nice, Sídliště 897, a pověřuje starostku podpisem kupní smlouvy. 
10/Z2/2014 bere na vědomí informace o investiční činnosti s při-
pomínkami.
11/Z2/2014 pověřuje starostku k  zastupování Obce Nivnice 
na valných hromadách spol. Slovácké vodárny a kanalizace, a. s. 
Uherské Hradiště a v orgánech MAS Východní Slovácko.
12/Z2/2014 jmenuje paní RNDr. Marii Kozákovou, N- Družební 
154, zástupcem obce v Nadačním fondu Dr. Kachníka Nivnice. 
13.1/Z2/2014 bere na vědomí Rozpočtové opatření Obce Nivni-
ce 2014 (8, 9, 10 a 11).
13.2/Z2/2014 schvaluje Rozpočtové opatření Obce Nivnice 2014 (12).

Ing. Vladimíra Kaislerová, starostka
Petr Bartek, místostarosta

Šprtelová Amálie
Guryča Štěpán
Máčala Dominik
Prokopius Loki
Pražan Roman
Pitner Marián
Hurbiš Petr
Bajko Štěpán
Zálešák Lukáš
Čadský Lukáš
Richtr Samuel
Formánková Beata
Baum Tobias
Brulíková Ema

Fraňo Jiří
Miškarová Anna
Smetanová Natálie
Výmola Tomáš
Kratěna Jakub
Sychra Miroslav
Mikulec Antonín
Stašek Ondřej
Göcze Airila Luna
Mahdalíčková Viktorie
Matúš Tomáš
Bradáčová Štěpánka
Halaksa Teodor
Michalec Martin

Úmrtí:

Zemřelo  28 osob 
-  18 žen a 10 mužů
Bauerová Věra, 78 let
Bradáčová Rozalie, 80 let
Hladišová Marie, 86 let
Hladiš František, 87 let
Slezáková Marie, 84 let
Hromčík Václav, 76 let
Žáček František, 83 let
Trtek František, 92 let
Výmolová Ludmila, 86 let
Gregovský Zdeněk, 88 let
Hurbiš Josef, 80 let
Pochylá Marie,  80 let

Lečbychová Marie, 86 let
Krchňáčková Pavla, 52 let
Andrlová Anna, 78 let
Pelikán Josef, 74 let
Bršlicová Anděla, 87 let
Smetanová Milada, 87 let
Zálešák František, 75 let
Kunčík František, 90 let
Straňáková Marie, 95 let
Halaksová Ludmila, 79 let
Vítková Ludmila, 86 let
Jurigová Maria, 85 let
Tomancová Věra, 88 let
Hladišová Anežka, 91 let
Gregovská Eva, 84 let
Tomanec Karel, 69 let

Sňatky: V obci bylo 12 sňatků z toho dva občanské a 10 církevních.

Jubilanté: 80 let oslavilo 19 občanů, 90 let oslavilo pět občanů, 50 let 
manželství slavily  čtyři páry a 60 let manželství dva páry. 

Přihlášeno osob do obce 42 a odhlášeno 51 osob. 
Počet obyvatel k 1. lednu 2015 je 3316 občanů, 
z toho 498 dětí a 2818 dospělých.

Pro Vás, drahá babičko, přestaly 
hvězdy svítit a slunce hřát. Ale ten, 
kdo Vás nejvíc miloval, nepřestane 
nikdy vzpomínat.

Je tomu dlouhých 20 let, co nás opus-

tila milovaná babička Marie Flasarová. 

Zároveň uplynuly již 

3 roky od úmrtí mojí 

maminky p. Ludmily 

Petulové. Kdo jste je 

měli rádi, zavzpomí-

nejte s námi.

Jana Talašová 

s manželem, 

Janička a Igor.
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V  neděli 7. prosince do společenského domu 
Beseda již tradičně zavítal Mikuláš se svou dru-
žinou. V programu vystoupila cimbálová muzi-
ka Šibolica z Březové, Misijní klubko s divadel-
ní pohádkou, stepařky z DDM Uherský Brod 
a andílci. Cimbálová muzika v přestrojení za 
čertíky byla milým oživením celého odpole-
dne. Na závěr děti obdržely dárečky, které 
jim přichystaly členky jednoty Orla. Děku-
jeme Renatce Charvátové a Aničce Goro-
šové, která provázela celým programem. 

MM

V pondělí 15. prosince se ve SD Beseda  v Niv-
nici uskutečnil koncert kytaristů z Nivnice, kteří 
pod DDM Uherský Brod nacvičují v této obci. 
Cca 30 kytaristů si jako svůj vánoční dárek připra-
vilo pro rodiče pásmo populárních písní a vánoč-
ních koled. 
Téměř 1,5 hodinový koncert byl pro kytaristy 
zpříjemněn i tím faktem, že sál společenského 
domu byl obsazen do posledního místečka.
Všem kytaristům ještě jednou za tento nádherný 
koncert děkuji a těším se v příštím roce na další 
naše společné akce.  JS

Mikulášská besídka

Vánoční kytarový koncertVánoční kytarový koncert

omu 
dru-
uzi-
el-

od 
a 
-
 

MMM
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Tělovýchovná jednota Nivnice pořádala 20. 12. 2014 
ve sportovní hale již VI. ročník Nivnického klobásková-
ní. Termín byl posunut o týden z důvodů pořádání jiné 
akce v kulturním domě Beseda a byla to dobrá volba. 
Návštěvnost byla zase o něco vyšší a také vzorků bylo 
víc. Sešlo se nám 12 vzorků od fi rem a 10 vzorků od sou-
kromníků. Ochutnávka proběhla jako obvykle a po sečte-
ní bodů byli vyhlášeni vítězové. V kategorii fi rem zvítězila 
NIVOVÁ KLOBÁSKA fi rmy RACIOLA, druhé a třetí místo 
obsadila fi rma KADLČEK s.r.o. z Dolního Němčí s klobáskou 
FARMÁŘSKÁ a UHERSKÁ.
Soukromníky reprezentoval pan Pavel KROČIL, který obsadil 
opět první místo, druhé místo patřilo panu Antonínu STO-
JASPALOVI a třetí panu Vlastislavu BARTOŠOVI, ceny zůstaly 
v Nivnici. Těší nás, že se účastní i soukromníci z okolí - Blat-
nice, Biskupice, Břestek, Korytná.
Večerem nás provázel DJ Trnka a své vystoupení před-
vedly i stepařky z Nivnice. Čekání na výsledky nám zkrátili 
kytaristé pod vedením Jakuba Smítala, kteří nám zahráli 
a zazpívali známé písničky a řada návštěvníků si s nimi za-
notovala.Tato akce se stává rodinnou záležitostí, kdy si ro-
diče  vezmou i své děti, jinak by se pravděpodobně akce 
nemohli zúčastnit. Dětiček bylo hodně a DJ pro ně při-
pravil soutěže a zábavu, při  které ochotně pomáhali i rodiče. 
Po vyhlášení výsledků se  tančilo a zpívalo do pozdních  hodin.
Mezi účastníky můžeme vidět hodně skalních, kteří jsou 
s námi od prvního ročníku a to nás těší a utvrzuje v tom, že je 
to dobrá akce.
Děkujeme všem sponzorům, kteří poskytli dary do tomboly!
Těšíme se na Vaši přízeň i v dalším ročníku Nivnického klobás-
kování. TJ, foto ŠP

V pátek 12. prosince při slavnostním vyhlášení výsledků literární sou-
těže s  Jiřím Žáčkem na téma Utíkej! Rychle utíkej! zazněla na Střed-
ní odborné škole v  Luhačovicích dvě jména děvčat z  nivnické školy. 
V konkurenci více než 80 prací z 21 škol  získala  Natálie Výmolová (8.A) 
čestné uznání a Monika Viceníková (9.tř.) se umístila na druhém místě. 
Oběma děvčatům blahopřejeme a  do další literární tvorby jim přejeme 
i nadále hodně fantazie a dobré inspirace.  IS

KlobáskováníKlobáskování

Literární soutěž Literární soutěž 
s Jiřím Žáčkems Jiřím Žáčkem
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Charitní dům sv. Andělů strážných 

Oprava CHD Nivnice

Adventní čas na CHD Nivnice

Od října do prosince 2014  na Charitním 
domě sv. Andělů strážných v Nivnici probí-
hala rekonstrukce. Byla provedena výměna 
oken, střechy, celá budova byla zateplena, 
do dálky svítí nová fasáda.
 Klienti byli průběžně připravováni na situ-
aci, kdy po dobu rekonstrukce budou mu-
set strávit min.  2-3 týdny na LDN v Uher-
ském Brodě nebo u svých rodin.  Opravu 
fi nancovala obec Nivnice jako majitel bu-
dovy a stavebních prací se ujala fi rma ZE-
VOS a.s. Uherský Brod. 
Stavební práce byly rozsáhlé a náročné, 
ale díky velkému nasazení zaměstnanců 
fi rmy ZEVOS a.s. byla oprava včas ukonče-

Letos jsme měli obavy, že v  adventním čase nestihneme 
kvůli opravám ani Mikuláše, ani vystoupení dětí. Naštěstí 
se opravy podařilo dokončit včas, takže naše klienty přišel 
navštívit Mikuláš, který donesl všem i dárek. Děkujeme moc 
členkám Jednoty Orel za pěknou a milou návštěvu. Také nás 
navštívily děti z  MŠ Nivnice, které našim seniorům zazpívaly 
koledy a přednesly básničky. Jako každý rok si děti paní učitel-
ky Uhrové pro naše klienty připravily vánoční koncert na fl étny. 
Všem se vystoupení líbila, moc je návštěva dětí potěšila.  Dětem 
i paním učitelkám za vystoupení děkujeme.

Ludmila Bartošová, vedoucí CHD Nivnice

na, termíny dodrženy, i když počasí nebylo 
k  opravám úplně příznivé. Naši senioři se 
velice těšili, až bude vše hotové a budou 
se moci vrátit zpět domů ke sv. Andělům 
strážným do opraveného domu a nově 
vymalovaných pokojů. Veliký kus práce 
odvedly i pracovnice CHD Nivnice. Z toho 
jakoby nekonečného úklidu je mnohdy 
bolelo celé tělo, ale žádná si nepostěžovala 
a všechny nakonec hřál dobrý pocit, když 
se dílo podařilo a klienti vyjadřovali své ve-
liké díky a spokojenost. Z prostředků Cha-
rity jsme pořídili nové vodovodní baterie, 
nová svítidla do všech pokojů, povlečení, 
osušky, ručníky a další.
Ukončení opravy jsme oslavili společnou 
mší svatou, kterou sloužil otec Petr Mar-
tinka a byla obětována nejen za zdárné 

dokončení stavby, ale i za všechny naše ze-
mřelé klienty, kteří nás opustili v roce 2014.   
Chtěla bych touto cestou poděkovat paní 
starostce obce Nivnice, zastupitelům obce, 
všem zaměstnancům fi rmy ZEVOS a.s. 
a ostatním řemeslníkům, kteří se na opravě 
podíleli. Poděkování patří i vedení, léka-
řům a zdravotním sestrám z  LDN v  Uher-
ském Brodě, kteří projevili velkou vstříc-
nost a přijali naše klienty přechodně do 
svého zařízení a velmi dobře o ně pečovali. 
Děkuji i našim sponzorům, dobrovolníkům 
a v neposlední řadě otci Petrovi Martinko-
vi za jeho návštěvy, mše sv., povzbuzení, 
podporu jak našim klientům, tak i pracov-
níkům Charity. 
Všem Vám, vážení a milí přátelé, moc dě-
kujeme za spolupráci, pomoc a podporu 
v  minulém roce a přejeme Vám zejména 
hodně zdraví, radosti, úspěchů a Božího 
požehnání po celý rok 2015.

Ludmila Bartošová
vedoucí CHD v Nivnici
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fi rmy ZEVOS a.s. byla oprava vča

Ludmila Bartošová
vedoucí CHD v Nivnici

as ukonče-
tinka a byla obětována nejen za zdárné 

as ukonče



Obecní knihovna oznamuje, 
že od 1. února 2015 již nefunguje pevná telefonní linka. 

Dovolat se můžete jenom na mobilní telefon číslo 605317518. 
Zároveň upozorňujeme, že nabízíme službu odložení nepotřebných knížek v průchodu Nadačního domu. 

Knížky zde můžete zdarma odložit, nebo ty, které se vám líbí, si můžete vzít domů, nechat si je, přečíst 
a vrátit, vzít a někomu darovat, vyměnit za jinou. Tato akce je zatím časově neomezená.

foto K. Šikffffofffffofooffffoffofffffffofoff tttototooooo KKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKK ŠŠiŠŠŠŠŠiŠŠiiŠŠŠŠŠiŠiŠŠŠŠŠŠŠŠŠŠiŠŠŠiŠŠŠŠŠŠŠŠŠŠŠŠŠŠŠŠŠŠŠŠŠŠŠ kkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkfoto K. Šik
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Počet čtenářů a přehled půjčování 

knih v roce 2014
Obecní knihovna Nivnice měla v roce 2014 
celkem 353 registrovaných čtenářů, z toho 
86 dětí do 15 let. 
Čtenáři si vypůjčili celkem 14  017 knih, 
z toho děti 1 462 knížek. 
Nakoupili jsme 333 knížek.
V  letošním roce je stav knihovního fondu 
14 294 knih a 38 titulů časopisů.
Přijďte si vybrat z nepřeberného množství 

krásné i naučné literatury.  Knížky neustále 
doplňujeme novinkami.

Otevírací doba v knihovně je:

Po  9:30 – 12:00     12:30 – 18:00
Út  9:30 – 12:00     12:30 – 17:00
Čt  9:30  – 12:00    12:30 – 18:00
Těším se na Vaši návštěvu !!!

Marta Zálešáková – knihovnice.

Počasí u nás v prosinci 2014

V prosinci zima ještě laškuje, ale v lednu 
již kraluje. Jak to bude v lednu zatím neví-
me, ale  pro prosinec platí pranostika beze 
zbytku. Vždyť průměrná teplota měsíce 
byla 3°C a k ochlazení došlo až k jeho konci. 
Divné počasí letošního roku pokračuje tedy 
dál. Už v pondělí 1. prosince vydává ČHMÚ 
varování, že mrznoucí déšť v  ranních hodi-
nách vyvolá problémy v dopravě, na většině 
území republiky a postihne zejména střední 
Moravu. Na Přerovsku byl vyhlášen kalamitní 
stav, v Brně zkolabovala hromadná doprava, 
železniční doprava mezi Prahou a Ostravou 
byla značně ochromena. Náledí tohoto ob-
dobí nás ale minulo.
13. prosince je zveřejněna další předpověď 
počasí, že Vánoce budou nadprůměrně 
teplé a sněhu se tak nejspíše nedočkáme. 
Potvrdilo to i počasí 19. a 20. prosince. Tehdy 
byly překonány teplotní rekordy na dvanácti 
měřících stanicích. Největší teploty tehdy na-
měřili v Lednici a Pohořelicích, kde se teplota 

A Ld M Lt T Tn

45,3 3 8 13 5 2 6

dostala na 14,8°C (u nás dokonce na 15,3°C, 
ale já nemám kalibrované přístroje!)
Vánoce jsme neměli bílé, trochu sněhu při-
šlo až na sv. Jana ev. 27. prosince a největší 
mráz – dokonce celého roku – byl až na sv. 
Silvestra -18°C.

Vš  e ostatní vyčtete z tabulky, dle pramenů 
zpracoval FB

Legenda počasí
 srážky v mm

  průměrná teplota ve stupních celsia (Počí-
táme ji ze tří čtení teploměru v 7:00, 14:00 
a 21:00h. Večerní pozorování se bere do 
součtu dvakrát a výsledek se dělí čtyřmi). 
Průměrná měsíční  teplota se počítá s prů-
měrných teplot jednotlivých dnů. Průměrná 
roční teplota se počítá z průměrných teplot 
jednotlivých měsíců.

 jasný den (max. 20% oblohy kryté)
 zamračený den (zataženo 80-100%)

 souvislá sněhová pokrývka
 nesouvislá sněhová pokrývka

 bouřka
A arktický den (během 24 hodin teplota stále 

nižší než -10°C)
Ld  ledový den (celý den pod 0°C)
M mrazový den (část dne pod 0°C)
Lt letní den (část dne 25 °C a více)
T tropický den (část dne 30°C a více)
Tn tropická noc
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Počasí u nás v roce 2014
2014 A Ld M Lt T Tn

Leden 26,5 2,4 5 16 8 1 4 7
Únor 33,4 4,2 6 6 2 1 6
Březen 24,6 7 15 5 14
Duben 32,4 10,5 7 6 17 3 2
Květen 78,5 14,4 11 8 8 7 1 1
Červen 38,5 18,9 12 2 2 13 7 1
Červenec 101,3 21,5 11 4 14 12 14 2
Srpen 85,1 18,1 4 3 9 10 6 1
Září 128,5 16 9 7 6 11
Říjen 49,7 11,9 9 8 1 4 3
Listopad 32,7 8,5 6 18
Prosinec 45,3 3 8 13 5 2 6
celkem 676,5 11,4 103 90 7 9 58 6 40 58 28 5

Arktický den nebyl, poslední jsem zaznamenal v  roce 2006! 
Poslední ledový den prvé části zimy byl 27. ledna a prvý den 
druhé části zimy až 28. prosince. Poslední mrazový den na 
jaře byl 18. dubna, prvý podzimní 27. října. Prvý letní den 
8. dubna, poslední 12. října. Celkově bylo 58 letních dnů. Prvý 
tropický den 24. května, poslední 11. srpna, celkově bylo 
28 tropických dnů. Bylo 5 tropických nocí, první 23. května, 
poslední 11. srpna.
Poslední sníh roztál 14. února, prvý zimní sníh napadl až 
27. prosince. Sněhu bylo letos málo, ležel jen 7 dnů v souvislé 

sněhové pokrývce a 9 dnů v nesouvislé. Největší mráz letošní-
ho roku přišel až poslední den 31. prosince  -18°C. Maximální 
teplotu jsme měli     10. června 37°C. Celý listopad byl letos bez 
jediného mrazíku. Tato skutečnost měla též rozhodující vliv na 
průměrnou teplotu roku, která letos poprvé přesáhla 11°C, 
naměřil jsem 11,4°C.
Další mimořádná událost byla letošní prvá bouřka v noci ze 
soboty 4. na neděli 5. ledna. Šlo o jedno zahřmění, které zazna-
menali jen ti, co byli momentálně vzhůru. Roční příděl vody 
676,5 mm, řadí rok mezi průměrné.

Počasí u nás v lednu 2015

Leden je měsícem vyvrcholení zimy, do-
bou, v  níž se v  dlouhodobém průměru 
pravidelně dostavují ty nejvýraznější 
poklesy teplot. Čím leden jasnější, tím 
mrazivější. Štěstí, že jasné dny byly jen 
čtyři a těch zamračených naproti tomu 
dvacet. Vždyť mraky v  přírodě působí 
tak, jak peřina na posteli. V  dlouhodo-
bém průměru našich meteorologických 
stanic je fabiánská zima považována za 
vrchol zimy vůbec. Dostavuje se kolem 
svátku sv. Fabiána a Šebestiána (20.1.),  
přetrvává někdy až do posledních led-
nových dnů. O sv. Fabiánu, bez koži-
chu ani ránu. Zaznamenejme ale, že 
v  současně panujícím teplejším období 
má zpravidla mírnější průběh, což na-
značuje i pranostika O svatém Fabiáně, 
pro polevu stojí sáně. U nás o sv. Fabiá-

A Ld M Lt T Tn

97 1,7 4 20 10 7 3 11

ně nebyl mráz vůbec a sníh napadl až tři 
dny poté v sobotu 24.1. a vydržel až přes 
konec měsíce.
Ptal jsem se studujících vnuček v  Praze 
jakou mají zimu tam. „Nic moc, mrazík 
sem tam nějaký a sníh žádný.“ Co by na to 
řekl spisovatel Josef Holeček, který Pra-
hu v  roce 1877 popsal takto: Na neděli 
(21. ledna) napadlo mnoho sněhu. Tehdy 
ještě sníh z pražských ulic neodklízeli hned 
po napadnutí. Nechávali jej ležet, aby byla 
sanice. Drožkaři a fi akristé honem přepřa-
hali do saní. Saně i koně zvonili rolničkami, 
celá Praha byla toho plna. I soukromé saně 
se rozjížděly po hlavních ulicích. Příkop, 
Ferdinandova třída a Václavské náměstí 
se jen saněmi hemžily…“
Vše ostatní vyčtete z tabulky, dle pramenů 

zpracoval FB

Legenda počasí

 srážky v mm

  průměrná teplota ve stupních cel-
sia (Počítáme ji ze tří čtení teplo-
měru v 7:00, 14:00 a 21:00h. Večerní 
pozorování se bere do součtu dva-
krát a výsledek se dělí čtyřmi). Prů-
měrná měsíční  teplota se počítá s 
průměrných teplot jednotlivých 
dnů. Průměrná roční teplota se po-
čítá z průměrných teplot jednotli-
vých měsíců.

 jasný den (max. 20% oblohy kryté)
 zamračený den (zataženo 80-

100%)
 souvislá sněhová pokrývka
 nesouvislá sněhová pokrývka
 bouřka

A arktický den (během 24 hodin tep-
lota stále nižší než -10°C)

Ld  ledový den (celý den pod 0°C)
M mrazový den (část dne pod 0°C)
Lt letní den (část dne 25 °C a více)
T tropický den (část dne 30°C a více)
Tn tropická noc
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Ostrý start stolního tenisu v roce 2015
  Z nivnické sportovní haly se pomalu, ale 
jistě, stává oblíbené místo stolních tenistů 
z blízkého i širšího okolí. Po veleúspěšném 
podzimním memoriálu Vojty Výmoly jsme 
dostali na starost o prvním víkendu roku 
2015 pořádání hned dvou akcí. V sobotu 3. 
ledna se u nás hrál krajský bodovací turnaj 
mládeže, na který navázal nedělní okresní 
přebor jednotlivců.
Pojďme tedy popořádku. Bodovací turnaje 
mládeže se zúčastnilo celkem 84 pingpon-
gových nadějí z celého Zlínského kraje. 
Naši žáci byli zastoupeni talentovaným 
Adamem Veleckým a Ondrou Kozelkem. 
Adam se statečně pral se zkušenějšími 
soupeři a i když se výsledkově nahoru moc 
neprodral, určitě mu zkušenosti nabyté na 
této akci pomůžou v dalším rozvoji. Ond-
ra Kozelek prokázal svůj velký talent, když 
celkově skončil asi v polovině výsledkové 
listiny, ovšem ve své kategorii nejmladších 

žáků se umístil 
na třetím místě 
z patnácti star-
tujících. Pevně 
věříme, že tento 
výsledek nebude 
ojedinělý a Ondra 
bude dělat svými 
výsledky a hrou 
radost nejen od-
dílu a rodině, ale 
hlavně sám sobě.
Celkovým vítězem 
turnaje mládeže se 
stal vsetínský Ond-
ra Skalský, který 
ukázal, že střídavé 
starty v divizi za 
Otrokovice mu pomáhají ve velkém pro-
gresu. Za ním skončil jeho oddílový kolega 
Tomáš Juřica. Mezi dívkami vyhrála vele-
hradská Helena Hrabcová, která se tady 
zlepšuje každým měsícem.

Po náročném 
turnaji mlá-
deže si náš 
oddíl vůbec 
neodpočinul, 
jelikož nás če-
kal již zmíněný 
okresní přebor 
jednotlivců. Na 
ten k nám při-
jelo celkem 76 
účastníků. Jen 
pro srovnání – 
pokud se tento 
turnaj hraje ně-

kde jinde, je počet startujících minimálně 
o třetinu nižší. Startovní listina nabízela 
dost hráčů s krajskou a divizní výkonností, 
proto bylo jasné, že náš původní cíl – zkusit 
urvat aspoň jeden titul – bude hodně ná-
ročné dodržet.
Celý turnaj ve dvouhře opanovali hráči 
Kunovic a k naší radosti také hráči Niv-
nice. Martin Beníček v semifi nále porazil 
kunovického Tomáše Mořického, ale vidi-
nu domácího fi nále překazil Pavel Chvíla, 
který vcelku s přehledem uhlídal agresiv-
ně hrajícího Marcela Smetanu, který tedy 
obsadil dělené třetí místo. Celým turna-
jem a svou hodně fyzicky náročnou hrou 
unavený obranář Martin Beníček prohrál 
s Chvílou těsně koncovku pětisetového 
dramatu a titul tak po zásluze putoval do 
Kunovic. Stříbro pro Martina a Marcelův 
bronz jsou ale v této konkurenci ohrom-
ným úspěchem. Poháry jsme v uplynulých 
letech sbírali ve čtyřhře. Stříbro, stříbro 
a bronz z předchozích dvou let jsme chtě-
li konečně přetavit ve zlato. Martin Bení-
ček s Liborem Hladišem se vcelku hladce 
a bez větších výkyvů dostali až do fi ná-
le, kde ovšem podlehli sehranému páru 
otce a syna Mlýnkových z Vlčnova, kteří si 
naše hráče dokonale pohlídali a vlastně je 
k ničemu nepustili. Stříbro je zajisté krás-
ný výsledek, ale když vědomí, že již potře-
tí jsme skončili kousek pod vrcholem, furt 
hlodá, co se dalo udělat lépe :)
Závěrem bychom chtěli poděkovat všem, 
kteří nám v pořádání turnajů pomohli 
a hlavně obětavým manželům Koušovým, 
kteří velmi spolehlivě řídili chod těchto akcí 
ze sportovního hlediska a přispěli měrou 
vrchovatou k jejich hladkému průběhu.

oddíl stolního tenisu, foto M. Janík
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Fotoreportáž ze společenského dění

Vítání Ježíška u kaple Nejsvětější Trojice 24.12.2014

Vánoční koncert DH Bojané 

13.12.2014 Vánoční koncert UDK 14.12.2014

Vánoční koncert školního pěveckého sboru18.12.2014
Vánoční koncert Dechovečky mladých 

20.12.2014

 Foto: K. Hladiš, M. Fiala, J. Bartoňová, P. Pražan, F. Výmola
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Hasičský ples 10.1.2015

Myslivecký ples 17.1.2015

Farní ples 24.1.2015

Maškarní veselí 6.2.2015
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Zahrádkáři - vánoční vzpomínání
Než roztají zbytky sněhu a zase se vydáme 
do našich zahrádek tak si ještě naposle-
dy připomeneme závěr roku 2014, kdy se 
členky sešly poslední adventní sobotu na 
pálenici, aby si připravily vánoční aranžmá 
na svátečně prostřený stůl a také si vymě-
nily recepty a ochutnaly to vánoční cukro-
ví.
Atmosféra na nás dýchla vánocemi a vo-
nělo to nejen jehličím, ale i vanilkovými 
rohlíčky, ořechovými tlapkami …. prostě 
vanilkou, skořicí, zázvorem, čokoládou .
Z celého tvořivého odpoledne alespoň pár 
fotek našich „výtvorů“.

dpoledne alespoň pár 
“.

Že jsou naše členky velmi šikov-
né jste se mohli přesvědčit vy 
všichni, kteří jste během advent-
ního období navštívili kulturní 
akce ve SD Beseda. Hned u vcho-
du na vás dýchla vánočně-zimní 
atmosféra.
Rok 2015 přivítal náš spolek po-
sezením s  ochutnávkou za-
bijačkových specialit, kdy za 
krásného zimního dne se nás 
sešlo celkem 35 členů. Každý 
z přítomných si domů odnesl 
i malou ochutnávku .

-
y 
t-
ní 
o-
ní 

po-polek p
ou za-
dy za 
e nás 

Každý 
dnesl 

po

i malou ochutnávku .
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Tříkrálová sbírka
Děkujeme všem, kteří přispěli v rámci Tříkrálové sbírky, která pro-

běhla v naší obci v sobotu 10. 1. 2015 odpoledne. Celkem koledníčci 

vykoledovali 98 176 Kč.  Výtěžek Tříkrálové sbírky pomáhá v děkanátu 
Uherský Brod seniorům,  osobám se zdravotním postižením, osobám 
v obtížných životních  situacích, ohrožených chudobou nebo zasaže-
ných živelnou pohromou.
Část prostředků také putuje na pomoc na zahraniční projekty Charity.
Více na : www.trikralovasbirka.cz, foto HS

Soutěžní výrobky budou vystaveny 

v  neděli 22. 3. 2015 ve SD Beseda na 

JARNÍ VÝSTAVĚ.

Srdečně zveme všechny spoluobčany!!! 

Aktuality a foto z činnosti naší ZO najdete 
na http://www.zahradkari.cz/zo/nivnice/.
Foto: J. Lukeš, M. Kománková, V. Šíma oto: J. Lukeš, M. Komán

arity.
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Výročí - Josef Bartek (14. 3. 1904 – 13. 9. 1985)
Minulý rok uplynulo 110 let od narození a letos uplyne  30 let od 
úmrtí jednoho z nejvýznamnějších hybatelů nivnického kulturní-
ho dění minulého století – Josefa Bartka. 
Narodil se v Nivnici jako nejstarší ze sedmi dětí. Tady taky prožil 
celý svůj život. Stal se mlynářem a po znárodnění mlýna v  roce 
1948 pracoval ve Slováckých strojírnách. 
Jako chlapec se naučil hrát na klarinet, poz-
ději i na další dechové nástroje, také na kla-
vír a varhany. V  roce 1919 založil se svými 
přáteli dechovou kapelu, tzv. Soubor mla-
dých a stal se jejím dirigentem. Nivnickou 
dechovku vedl do roku 1974. Vytvořil pro 
ni řadu úspěšných skladeb a přivedl ji k čet-
ným úspěchům. Kromě toho vedl i smíšený 
pěvecký sbor a působil v  ochotnickém di-
vadle. 
Za svého života poznal řadu významných 
osobností, k jeho přátelům patřili například  
malíři Joža Úprka a Antoš Frolka, houslový 
virtuos Jaroslav  Kocian, brněnský hudební 
skladatel Václav Kaprál, František Schwar-
zenberg, dr. Slávek Volavý a četní další. 
Josef byl výborný zpěvák a miloval zpěv 
a lidovou píseň. 

V letech 1950-1960 začal zapisovat a sbírat lidové písně, které také 
upravoval pro dechovou hudbu i pro smíšený sbor. Jeho sborové 
úpravy jsou dodnes oblíbené a zpívá je i řada pěveckých sborů. 
Vždy se snažil o velmi citlivý přístup, aby  neporušil charakter a pů-
vodní rytmus písní. Jeho sbírka lidových písní z Nivnice obsahuje 

všechny podoby lidové písně – tj. písně mi-
lostné, lyrické, choďácké, vojenské, svateb-
ní, obřadní, polní, taneční (sedlcké i fi gurál-
ní), balady, legendy a koledy. Josef Bartek 
nebyl jen nadaným muzikantem, ale také 
skladatelem. Jeho tvorba měla široký záběr 
- od kompozic polek a pochodů sahala až 
k autorství děl s duchovní tematikou. Dnes 
už zlidovělá píseň „Za Nivnicú na vysokém 
kopci“, kterou stále slýcháváme, pochází 
právě z pera tohoto nivnického skladatele.
Josefu Bartkovi byl letos věnován novoroční 
koncert Pěveckého sboru Dvořák (4. 1. 2015), 
kde zazněla  jeho Pastýřská mše koledová 
pro sóla, smíšený sbor a varhany. Ti, co  kon-
cert navštívili, odcházeli spokojeni a krásně 
naladěni. Děkujeme pěveckému sboru za ne-
všední zážitek! 

–red. , foto K. Hladiša lidovou píseň. 
všední zážitek! 

–red. , foto K. Hladiš

i i

ý y p
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Dětský karneval

Studium, jako nejlepší investice

V neděli 8. února 2015 jsme pořádali, 
jako každý rok, tradiční  ,,Dětský kar-
neval“.
V maskách  pohádkových postaviček 
i v jiných převlecích se přišla vydovádět 
asi stovka dětí. Bratři Chabičovští, taneč-
nice Kačule a Síma se postarali o dobrou 
náladu. K  písničkám přidali i zábavné 
soutěže, při kterých byly děti odměněny 
různými dobrotami. Kouzelník „Ťululum“ 
si přivedl své kamarády, přítulného med-
vídka Pú a Mickeyho Mouse v nadměr-
né velikosti, kteří udělali dětem velkou 
radost. Dlouhé focení s  nimi nebralo 
konce.
Pro zpestření programu předvedly své 
vystoupení roztleskávačky Glitters pod 
vedením p. Šárky Hlivové. Kromě dobré 
zábavy jsme pro děti přichystali i spous-
tu hraček, dárků a dobrot.
Proto bychom rádi touto cestou po-
děkovali všem sponzorům, kteří nám 
jakýmkoliv způsobem na tyto dárky při-
spěli. Věříme, že jsme všem, kteří náš kar-
neval navštívili v tak nepříznivém počasí, 
zpříjemnili nedělní odpoledne.

J. K. za oddíl ASPV

V  dnešní době absolventi klasických programů vysokých škol 
jen těžce konkurují středoškolákům, kteří mají po maturitě více 
let praxe. Tito vysokoškoláci potřebují tedy něco navíc, aby mohli 
prorazit.
Pokud chcete udělat kariéru i Vy, je třeba tyto klasické profesionál-
ní znalosti doplnit schopností aktivně užívat jazyk anglický, infor-
mační technologie a internetové technologie.
Tuto možnost Vám může splnit studium na vysoké škole Evrop-
ském polytechnickém institutu, s.r.o. v  Kunovicích, Hodoníně 
nebo Kroměříži.

k 
t 
č-
ou 
vné 

něny 
um“ 

med
ěr-
ou 
lo

d-

oddíl ASPVV

Jak je to možné?

Vysoká škola Evropský polytechnický institut, s.r.o. získala akredi-
taci na studijní obory Finance a daně, Management a marketing 
zahraničního obchodu u prestižní mezinárodní americké akredi-
tační agentury AAHEA se 140 letou tradicí. Současně lze absolvo-
vat Vámi vybrané studijní obory Ekonomická informatika a Elek-
tronické počítače pod akreditací MŠMT ČR.

Více na www.edukomplex.cz.
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Dvacáté výročí vzniku Nadačního fondu 
Dr. Kachníka v Nivnici

Ohlédnutí za Unií Comenius

Nadační fond Dr. Kachníka, dříve Nadace 
Dr. Kachníka Nivnice, byl založen v  roce 
1994 z  iniciativy tehdejšího starosty obce 
Ing. Josefa Straňáka a jeho zástupce Mi-
lana Lukeše. Svým názvem se přihlásila 
k odkazu významného nivnického rodáka 
ThDr. Josefa Kachníka. Činnost nadace se 
řídí statutem, v jejím čele stojí správní rada, 
která si volí předsedu. Nadace spolupracu-
je s účetní a revizorkou účtů, které však ne-
jsou jejími členkami. 
Hlavní náplní činnosti je popularizace díla 
Jana Amose Komenského, k  němuž se 
obec hlásí jako ke svému rodákovi, péče 
o historické památky v obci a uchování kul-
turních tradic regionu, propagace význam-
ných rodáků a v neposlední řadě spoluprá-
ce s ostatními spolky a organizacemi v obci 
a podpora jejich činnosti. Obec Nivnice 
jako zřizovatel nadace zajišťuje její činnost 
každoročním fi nančním příspěvkem, znač-
né částky se podařilo získat i z  různých 
grantů, zejména pak z Nadace Děti – kul-
tura -  sport.
Nadace spravuje významnou součást od-
kazu ThDr. Josefa Kachníka - zrekonstru-

Valné shromáždění Unie Comenius se loni v Praze mimořádně 
konalo až v podzimním termínu 18. 10. 2014, protože kromě 
obvyklého programu  projednávalo i další existenci této orga-
nizace.
Zpráva předsedy unie PhDr. Jiřího Beneše seznámila skromný 
počet přítomných členů s činností organizace za před-
cházející rok. Úspěšně se rozvíjí spolupráce  v ob-
lasti komeniologie s domácími i zahraničními  
institucemi a organizacemi, s velkými obtí-
žemi i nadále probíhají práce na dokončení 
díla Encyclopaedia Comeniana – zejména 
proto, že autorský kolektiv se zúžil na ne-
patrný počet členů, pro které není snadné 
tak obtížný úkol dokončit.
Největším úspěchem unie v  oblasti po-
pularizace života a díla J.A. Komenského 
je dnes již dobře známá celostátní soutěž 
Komenský a my. V roce 2014 se jí zúčastnilo 
114 škol z  celé republiky a soutěž se velmi 

ovanou původní budovu nadace, kde je 
umístěna badatelna, knihovna a archiv  
o životě a díle Komenského. Nadace zajiš-
ťuje průvodcovskou službu také ve škole, 
kde je umístěna  pamětní síň Komenského, 
i prohlídku místních památek. Podílí se na 
pořádání přednášek i příležitostných vý-
stav, spolupracuje s Unií Comenius v Praze.
Díky paní Ivaně Hladišové patří k  velkým 
úspěchům nadace spolupráce na ediční 
činnosti, jejímž výsledkem jsou publikace 
Nivničtí legionáři nebo o nivnické časti Po-
dohradí JUDr. Františka Hladiše, velká kni-
ha Nivnice v proměnách času či Po stopách 
nivnických památek, dále pak spolupráce 
na vydání hudebních nosičů, např. Mladé 
vzpomínky /se souborem Nivnička/ a Za-
zpívali sobě - k poctě významného kapel-
níka pana Josefa Bartka , včetně zpěvníku 
Lidové písně z Nivnice jeho dcery Justiny 
Konečné.
Významným způsobem se nadace podí-
lela na záchraně řady kulturních památek 
v  naší obci, podařilo se opravit např. po-
mník J. A. Komenského a památník Osvo-
boditelů v parku, sochu sv. Josefa Dělníka, 

sochu P. Marie před farou a řadu menších 
sakrálních památek. Připravuje se oprava 
kříže na paměť obětí 2. sv. v. a spolupráce 
na vybudování památníku chlapcům, kteří 
zahynuli těsně po skončení války v  Lipi-
nách (str. 17).
Spolupráce s různými spolky a organizace-
mi spočívá  v  pomoci s přípravou různých 
akcí,  ve fi nanční podpoře spolkové činnos-
ti a jiných aktivit v obci. Obzvlášť úspěšná 
je mnohaletá spolupráce s  vlastivědným 
kroužkem, díky níž se podařilo obohatit ar-
chiv o řadu důležitých písemných památek 
a uspořádat některé výstavy k významným 
jubileím, např. k výročí 1. sv. v.   Nejnověj-
ším příkladem je  také pomoc při obnově 
nivnických krojů a jejich záchraně  pro bu-
doucí generace .
Přestože nám rozsah článku neumožňuje 
detailnější výčet veškeré činnosti, je zřej-
mé, že nadace se stala významnou součástí 
kulturního společenského dění v naší obci 
a důstojně naplňuje odkaz svého zaklada-
tele. Rádi uvítáme pomoc při uskutečňová-
ní připravovaných projektů a věříme v pro-
hloubení spolupráce s místními zájmovými 
spolky, organizacemi a podnikateli.

Správní rada 
Nadačního fondu Dr. Kachníka Nivnice

úspěšně rozvíjí i na Slovensku, bohužel nikoliv na naší škole. Tato 
soutěž však může existovat jen díky příspěvkům ministerstva škol-
ství, Pardubického kraje a sponzorům.
Samotná unie má nyní pouze 22 platících individuálních členů, 
kolektivní členové neplatí vůbec nebo nárazově, takže příjem 

nestačí ani na minimální potřeby unie /náklady na nájem 
a práci účetní/. Současně došlo ke změně legislativy, 

unie se podle nového Občanského zákoníku stá-
vá spolkem. Platí nová ustanovení, jež prakticky 

znemožňují  její činnost pro nízký počet členů, 
ten pak znesnadňuje volbu nového předsed-
nictva.
Bylo tedy rozhodnuto, že původní předsed-
nictvo bude pokračovat  do jara 2015, kdy se 
sejde další valná hromada. Nepodaří-li se zvo-
lit ani nyní nové předsednictvo, rozhodne se 

o ukončení činnosti Unie Comenius.
Mgr. Ludmila Fialová, členka Unie Comenius, 

zástupce obce Nivnice v unii
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V neděli 28. června tohoto roku budeme odhalovat v Lipinách 
pomníček čtyřem hochům, kteří přišli o život následným výbu-
chem dělostřeleckého granátu. Tímto zveme všechny spolu-
občany k účasti na tomto pietním aktu. Podrobnější informace 
budou hlášeny v  obecním rozhlase a vyvěšeny na stránkách 
obce.
Pan Josef Pražan je už jediný pamětník celé této nešťastné udá-
losti, tak si ji v krátkosti přibližme. 
Před 70. lety tragicky zahynuli v Lipinách čtyři hoši. Chlapci 
z  části Nivnice zvané „Na pálenici“ chodili do Lipin trempovat. 
1. červenec 1945 byl pro ně dnem osudným. Opět se hoši vypra-
vili trempovat do „Bartkovy lipiny“, kde si udělali tábořiště a opo-

dál hráli fotbal. Ovšem terén na kopanou byl dost svažitý, tak je 
to brzy přestalo bavit. Kluci objevili sklad německých dělostře-
leckých granátů a nenapadlo je nic lepšího, než je rozmontovat.
První vybuchl granát Frantovi Slintákovi, byl mrtvý na místě. Jožku 
Pražana, který měl zrovna žízeň a odcházel, střepina trefi la do hla-
vy a ruky, šlo jen o škrábnutí. Jarek Janovský měl ránu nad pravým 
okem, Karel Halaxa měl přeťatou nohu a Franta Haluza „rozškuba-
né“ břicho. Bratři Slintákovi naštěstí umývali šálky od čaje, jak usly-
šeli ránu, tak doběhli, to už Jožka Pražan běžel pro pomoc do Niv-
nice. Pan S. Bartek zapřáhl koně a jel s lehkým vozem pro kluky, aby 
je co nejdřív dopravil k doktorovi Jurkovi. Franta Haluza zemřel při 
převozu do nemocnice a Karel Halaxa zemřel u MUDr. Jurka, Franta 
Slinták a Jaroslav Janovský byli mrtví na místě.
Bohužel i taková smutná událost patří do nivnické historie, kte-
rou si připomeneme už zmíněnou neděli 28. června.

I. Hladišová

Vážení jubilanti!
Obec Nivnice, kulturně-společenská komi-
se každý měsíc připravuje pro jubilanty – 
občany s trvalým pobytem na území obce 
Nivnice ve věku 80, 90, 100 a více let a pro 
manžele slavící 50 a 60 let společného ži-

vota

„Blahopřání jubilantům.“

Prosíme občany, kteří dovrší výše zmíněné-
ho jubilea a mají zájem o osobní návštěvu 
představitelů vedení obce spojenou s gra-
tulací, aby vyplnili a potvrdili svým pod-
pisem  „Souhlas“ ke zpracování osobních 
údajů.

Bližší informace: OÚ Nivnice, oddělení Ma-
trika, Františka Borýsková, tel. 572 693 276,  
e-mail: f.boryskova@ou.nivnice.cz

Vyplněný „Souhlas“ prosím zašlete nebo 

osobně odevzdejte na OÚ Nivnice – Mat-

rika nejpozději 14 dní před jubileem.

Děkujeme!

Souhlas

Jméno a příjmení…………………………………………………………..

Datum narození ……………………………………………………………

Bydliště …………………………………………………………………….

Telefon …………………………………………………………………….

Souhlasím s návštěvou zástupců obce 

   dne…….. ……………. v ……………….hodin. 

Souhlasím, aby údaje o mé osobě byly zpracovány v souladu se záko-
nem č 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů ve znění pozdějších 
předpisů, pro účel „Blahopřání jubilantům“ s trvalým pobytem v Nivnici. 

V Nivnici dne …….. …………   Podpis……………………………………





Příběhy z Uherskobrodského Slovácka 

5. Chlapci Vlčnovjané… – a jak to bylo dál?! 
- dokončení -

Panští drábi z  Uh. Brodu obcházeli dědiny kounicovské-
ho panství, zvouce všechny pudmistry ke správě. Bylo na-
kázáno, že tito se mají dostavit v sobotu 28. října 1843, na 
9. hodinu. Vrchní Körner, když dal do pořádku výkazy o skliz-
ni na panském, pozval si konečně mluvčí obcí, aby s  nimi 
zúčtoval, i pokud se týká mravní stránky poddaných. – Dráb 
Krajča měl za úkol obejít Havřice, Drslavice, Hračovice/ ten-
krát název pro Hradčovice !, Veletiny a Vlčnov. Do Vlčnova 
dospěl o svačinách, opíraje se o dobrý čagan, bral se na horní 
konec. Nad farou měl stavení obecní pudmistr. Přišel vraty 
na dvůr: pudmistřena, ženská už letitá, zpracovávala kono-
pí.  Ustala, když dráb vkročil; dajíce křesťanské pozdravení, 
ptal se po pudmistrovi.- „Ale hen, cosi pod kolňú na stolici 
strúhá.“ - Pudmistr, ramenatý silný muž, držíc poříz v  ruce, 
vyšel ven, a dráb jej zval ke správě. – „A co včíl, šak je po prá-
cách?“ – „Nevím nic istého, ale písař enom pravíl, že snád aj 
neco skrze ty chlapčiska, co při paseňú páchali rozpustilos-
ti.“- „Šak je to proti Pánu Bohu“  – vmísila se do řeči selka, „Co 
tito včíl dělajú: v zímě néni pokoja, to hulázňajú po dědině, 
a v létě zaséj, jak tá sběř. Chudák Janek Koníčkúv už je zaopat-
řený – enom je kosť a koža. Ten surovec Jura, ho bude mět na 
svědomí.“ - „Enom neplkaj“- zamlouval to pudmistr - „co roba 
rozumí obecním pořádkom? Daj račí Krajčovi nejakú svačinu. 
Chcete vína, lebo kyšky?“ -pudmistřena přerušila rozdělanou 
práci na dvoře a šla za mužskými do izby. – 

***

V sobotu před Všemi sv. 1843, scházeli se do Brodu pudmistři 
dědin kounicovského panství, do širokého průjezdu Panské-
ho domu.  Když nadešla určená hodina, otevřel bledý písař 
dveře od přízemní kanceláře a pokynul rukou, načež sedláci 
s  hladce přičesanými hlavami, tyto obnažujíce z  klobouků 
a beranic, vstupovali do klenuté místnosti. Když se ruch uti-
šil, začal vrchní Körner vykládat od stolu, proč je dal svolat. 
Jiného, že jim dnes nic sdělit nemá, leč to, že se po dědinách 
vzmáhá nevázanost nejen mezi mladou chasou, ale už i mezi 
dospělými. Vrchnost to nemíní trpět, aby ledajací chlapci se 
nechali jmenovat, ba i nazývat těmi tituly, které přísluší jen 
panským úředníkům. Jak prý si může takový sprostý chalan, 
takovou urážku vůči majestátu dovolit? Tato nemravnost, ta 
neplecha musí ustat!  Každé další zneužití titulu určeného 
úřednictvu, bude přísně ztrestáno. – Tak to vrchní panství 
rozváděl, až zlostně zdůrazňoval, co už písař měl na archu  
na stole ležícím, čistopisně napsáno. Text byl pochopitelně 
německý, v překladu zněl: „Protokol založený při vrchnosten-
ském úřadě v  Uherském Brodě – roku 1843. Přítomní – viz 
podepsaní. - Zjistilo se, že v  obcích pod zdejší panství pří-
slušných, se ze strany pudmistrů dozor nad pasením dobytka 
ponechává. Svobodní chasníci se však nechají titulovat dle 
postavení panských úředníků, např. jmény vrchní, atd.; děje 
se tak od samotných pasáků, ale i od usedlých. Rozhodně 

se to nebude trpět, ježto tím vznešenost knížecích úředníků 
ztrácí na ceně. Proto je nutné, aby příště nad pastvami byl 
svěřen dozor dospělým mužům, a tak zlořád přestal. Ti, kteří 
by nepřístojnosti trpěli, budou trestáni.“ - Na důkaz, že všich-
ni to vzali na vědomí, jsou připojeny k protokolu vlastnoruční 
podpisy:  Újezd/dnes Újezdec – Josef Šmíd,  Bánov - Johan 
Borisek, Bystřice – Matěj Šupina, Březová – ††† Ondřej Jan-
kůj,  Častkov – Tomáš Duda, Drslavice – Franc Šnajdr, Dobr-
kovice – Josef Gregor, Havřice – Anton Beníček, Hračovice 
-  †††Jan Roman, Biskupice – Martin Vítek, Ořechov – Josef 
Kolařík, Korytná – ††† Georg Blaha, Lhotka – Johan Hruboš, 
Nedachlebice – ††† Štěpán Minařík, Pašovice – Jan Šůstek, 
Prakšice – Josef Vlk, Šumice – Vencl Červenka,  Suchá Loz – 
Georg Horňák, Těšov – Franc Závišek, Veletiny – Josef Strnad, 
Vlčnov – Georg Kučera,  Políchno – Johan Mudrák, atd. – Písař 
Hanus podával každému po jednom brkové pero, které oni ve 
ztvrdlých dlaních držíce, jména s připomenutím úřadu – pud-
mistr, podepisovali. V případech neznalosti písma, napsali tři 
křížky, podpis doplnil aktuár. Na originále vidíme, že nejvíce 
inteligentní je podpis starosty Vítka,  pozdějšího poslance za 
náš kraj. Vrchní Körner  nastalé ticho přerušoval bubnováním 
prsty na  dubový stůl – tu a tam šlehl s výhružkou po někte-
rém předstoupivším k podpisu. - Takto až protokolárně doufal 
panský vrchní, zachránit povýšenost veškeré vrchnosti. Avšak 
už na to nestačil! Úpadek absolutismu byl znatelný nejen na 
brodském panství, ale vůbec v celé monarchii. Vrchní bub-
noval sedlákům na stole, ale mocný ministr Metternich se už 
chytal za hlavu, proti blížícímu se rozvratu. Nejen sedláci na 
venkově, postupně i počínající dělnictvo, dokonce i studenti 
a měšťané, ti všichni se dali rozhodně do pohybu. Vždyť bylo 
už jen pět let do revolučního r. 1848, blížil se převrat! V něm 
padlo nejen pouto roboty pro selský lid, také většina výsad 
panující šlechty !! 
Dle historických námětů Ferdinanda Pragera/1870-1938/ zpra-

covali: St. Lukáš a  Dr. L. Ďurďová

P.S.: Několik vět na závěr seriálu: V pěti pojednáních jsme 
si připomněli dílo spolurodáka R. Pragera, čímž i události 
z  minulosti našeho Slovácka; totiž okolních obcí, kde jsou 
většinou i částečné zmínky o Nivnici. Bylo v  úmyslu ještě 
uvést dalších pět příběhů. Jenže nevím, jak se tyto zkazky 
vůbec čtenářům N.N. líbily. Všechny jistě není možno zau-
jmout, ale přece jen zpracovatele zarazilo, že toto čtou prý 
jen ti starší občané. Tak to tlumočil jeden ze zastupitelů. Ale 
ti přece také patří do rodné Nivnice, nebo zde vůbec bydlí. 
Čí jsou dobří např. jen při volbách?! Takže nevím - v tom jsou 
ti starší občansky ukázněnější. - Mám i jiné náměty pro N.N., 
pokud si přece jen porozumíme s redakcí.  Nejde mi o mate-
riální vyznění, ale chci si porozumět s těmi, které zajímá dění 
dávné Nivnice. Jsou v tom přece  i různé zkušenosti předků 
– generací, jenž šly před námi. – Proto srdečně zdravím i za 
své spolupracovníky, též za paní J.Pitnerovou, učitelku v.v. 
z Uh. Brodu – vnučku spisovatele námětu. -

se takk oodd sas momotnýchh pap sásáákůků,, ala ee iii ododod uuuseses dldldlýýcýýchh. Rozozhodnněě své spolo upracoc vnvníkíky,y, ttéžéžž zza a a aa pppapaníí J.Pitnerovou,u, uučičiteelkku vv.v. 
z z Uh. BrBrodu – vnnučuču kukukuu sspipipisososovavavatetetelel  námětu. -
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